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Aktualno

Novi šolski prostori v Pirničah
Za drugi šolski objekt v občini 190 milijonov tolarjev.

Potem ko so pred štirinajstimi dnevi odprli 
prizidek pri smledniški osnovni šoli v občini 
Medvode, je bila v petek, 26. marca, podobna 
slovesnost tudi v Pirničah. Tudi pri pirniški os
novni šoli so lani med šolskimi počitnicami 
začeli prenavljati staro šolo in graditi prizidek 
s štirimi enotami.

Načrtovani projekt preureditve in gradnja 
novega prizidka sta ves čas potekala po pro
gramu. Tako so v stari šoli obnovili kuhinjo in 
pomožne prostore, nanovo zgrajeni objekt s 
štirimi enotami, pomožnimi prostori in pove
zovalnim hodnikom s staro šolo pa bo zdaj na
menjen prvi triadi devetletne šole. Izvajalec 
del, ki so potekala in bila končana v določen
em roku, je bil IPL Gradbeni inženiring Trzin.

Celotna gradnja z novo opremo v prizidku je 
občino veljala 190 milijonov tolarjev. Na 
slovesnosti v petek, ki so se je udeležili do
mačini in predstavniki občine, pa so program 
pripravili učenci, ki imajo že pouk v preurejeni 
šoli in v novem delu. Andrej Žalar Šolo v Pirničah sta odprla ravnateljica Martina Kuntar in župan občine Medvode Stanislav Žagar.

V Smledniku tudi devetletka
Po izgradnji v Smledniku jih v občini Medvode čakata še dve šoli.

Z gradnjo prizidka k šoli v Smledniku so začeli lani poleti.

Pri osnovni šoli Simona Jenka v 
Smledniku so na grcgorjevo slo
vesno odprli prizidek k šoli. Tako 
ima zdaj ta šola pogoje za devet
letko. Zaradi adaptacije in hitre 
gradnje, ki se je začela lani med 
poletnimi počitnicami, je bil pro-^nrK 
jekt, kot je na slovesnosti poudaril S3£tz 
župan Stanislav Žagar, zelo zahte
ven. "Nadzoru in ekipi s Karlom 
in Cirilom Hočevarjem se zahva
ljujem, da so izvajalci IPL, Križ
nar in drugi zgradili šolo in v njej 
vse potrebno za prihodnjih trideset 
let. Država nam pri tem ni poma
gala, čakata pa nas pri zagotavlja
nju pogojev za devetletko v občini 
še dve šoli.”

V prizidku prenovljene šole Si
mona Jenka so dobili prostore 
učenci prvega razreda devetletke, 
v njem pa poteka tudi pouk nara
voslovnih predmetov in računal
ništva, nove prostore je dobila tudi 
knjižnica. Program so ob odprtju 
pripravili učenci smledniškc šole.

Andrej Žalar
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Občinski svet

Spremembe prostorskega 
plana do julija?

Če člani občinskega sveta do julija ne sprejmejo spremenjenega in dopolnjenega prostorskega plana, bodo
morali počakati tudi tisti, ki niso dali "spornih” pobud.

Kljub temu da so člani občinskega sveta v 
torek, 2. marca, zasedali več kot pet ur, so 
obravnavali le dobro polovico vseh za 13. 
sejo predvidenih tem z dnevnega reda. 
Vseeno pa so se opredelili do stališč, ki jih je 
podjetje Arhitektura, strokovni priprav
ljavec sprememb in dopolnitev dolgoročne
ga prostorskega plana, sprejel do pritožb, ki 
so jih pobudniki dali na javnih obravnavah 
in ob razgrnitvi tega dokumenta. Potrdili so 
[a deset odstotkov višje cene programov v 
rtcu Medvode in na koncu sprejeli še od

lok o enkratni pomoči novorojencem.
Kot običajno se je zapletlo že pri sprejeman

ju dnevnega reda, kajti člani občinskega sveta 
niso bili enotni glede tega, ali bi se zgolj sez
nanili s stališči, ki jih je pripravljavec spre
memb dolgoročnega plana zavzel do vseh 
pripomb fizičnih in pravnih oseb, ki sojih dali 
ob javni razgrnitvi in na javni obravnavi, ali pa 
bi tudi sami zavzeli stališče do teh stališč.

Za spremembo ali dopolnitev dolgoročnega 
prostorskega plana občine Medvode so občani, 
pravne osebe ali lokalne skupnosti dali skoraj
da 800 pobud. Večino njih je bila za spremem
bo namembnosti zemljišča.

Do dobre polovice njih se je strokovni 
pripravljavec pozitivno opredelil že v osnutku 
odloka, vsi nezadovoljni pa so lahko podali 
pritožbo. Le-teh je bilo več kot 500 in do vseh 
se je pripravljavec ponovno opredelil in jih 
slabi dve tretjini v celoti ali pa delno pozitivno 
>pšil. Zakonodaja sicer ne predpisuje, da bi se

občinski svet moral bodisi seznaniti s stališča 
pripravljavca ali celo zavzeti stališče do njih. 
To je delno opredeljeno le v programu 
priprave, ki ga je sprejela še bivša sestava 
občinskega sveta. Temeljna dilema, ali se zgolj 
seznaniti ali tudi opredeliti do stališč, kar po 
mnenju nekaterih pomeni prevzeti tudi odgo
vornost, se je razrešila s slednjim. Župan 
občine Medvode Stanislav Žagarje apeliral le, 
da obravnave ne prelagajo na kasneje, kajti ta 
odlok mora še skozi daljšo proceduro, ki pa 
mora biti zaključena do 1. julija. Po tem datu
mu ga ne bo več mogoče sprejeti in nastopilo 
bo najmanj dve leti mirovanja, dokler ne bo 
občina sprejela novo prostorsko strategijo, kot 
jo načrtuje nova zakonodaja.

Člani občinskega sveta so se v razpravi sicer 
v večji meri izognili obravnavi tistih pritožb, ki 
so jih dali posamezniki in se nanašajo na nji
hovo lastno zemljišče, kljub temu pa se niso 
mogli izogniti nekaterim primerom, ko je očit
no javni interes v nasprotju z interesi lastnikov 
zemljišč. Eden izmed njih je tudi član 
občinskega sveta Janez Barle, katerega hiša 
bo, če bo odlok sprejet v predlagani obliki, sre
di obrtne cone. "Glede na to, da gre za 
razvrednotenje prostora, boste morali razmiš
ljati tudi o ustrezni odškodnini,” jih je med 
drugim opozoril Barle.

Ob tokratni obravnavi prostorskih aktov, ki 
načrtujejo tudi bodoče cestne povezave, je bila 
dana nova priložnost za odločno nasprotovanje 
načrtovani povezovalni cesti Jeprca - Povodje,

Višje cene programov v Vrtcu Medvode
Člani občinskega sveta so dali svoje soglasje za predlagano povečanje števila otrok v 

posameznih oddelkih vrtca Medvode za dva, kar delno vpliva na nižjo ekonomsko ceno pro
gramov. Glede na lansko leto sprejeto državno metodologijo, so lahko nove cene programov 
višje največ za deset odstotkov. Cena programov za prvo starostno skupino je po novem 
82.224 tolarjev, za kombiniran oddelek 68.660 tolarjev in za drugo starostno skupino 62.568 
tolarjev. Nova cena je za starše začela veljati po objavi v uradnem listu, medtem ko je občina 
dolžna že od I. januarja dalje kriti razliko med dejanskim plačilom staršev, ki so razmeščeni 
v različne plačilne razrede, in dejansko izračunano ekonomsko ceno. Ta je za prvo starostno 
skupino in kombinirani oddelek višja še za nadaljnjih 10 tisoč tolarjev, starši pa že sicer 
prispevajo za varstvo otrok v povprečju le 30 odstotkov vseh potrebnih sredstev.

Enkratna denarna pomoč za novorojence
Člani občinskega sveta so po hitrem postopku potrdili tudi predlog odloka o enkratni denarni 

pomoči za novorojence v občini Medvode. Glede na to, da je v proračunu v ta namen rez
erviranih le 5 milijonov tolarjev in da seje v letu 2003 rodilo 123 otrok s stalnim bivališčem 
v naši občini, je predviden znesek na novorojenca 40 tisoč tolarjev bruto. Skupno mnenje svet
nikov je bilo, da takšen znesek sicer ni "stimulativen” in ne bo pripomogel k večjemu številu 
novorojencev, mimo sprejetega proračuna pa kljub vsemu ne morejo.

ki je ponovno uvrščena v nacionalni program 
izgradnje avtocest in povezovalnih cest. Kot je 
dejala predsednica Odbora za komunalne de
javnosti Vida Bališ, bi morali državi ponuditi 
"vizionarski koridor” skozi Medvode oziroma 
boljšo alternativo, kot jo predstavlja kratka ob
voznica mimo Medvod, ki je vrisana v občins
ki karti načrtovanih prometnih povezav. Načr
tovalec le-teh, Janez Pugelj jim ni mogel 
posredovati nobenih oprijemljivih odgovorov, 
kako nameravajo pristojne državne institucije 
reševati promet od Medvod do Šentvida, zato 
so sklenili, da bodo od ministrstva za promet 
zahtevali v obravnavo variantne rešitve ob
voznice mimo Medvod.

Čeprav niso sprejemali kakšnih posebnih 
sklepov, pričakujejo, da bo župan tehtne 
pripombe umestil v tekstovni in slikovni del 
odloka, ki bo romal k 12 soglasodajalcem, njih 
same pa o tem obvesti na prihodnji seji.

Silvana Knok

thrtmmia a
Rozman Martin s.p.. Sp. Pirniče 41 b, Medvode * 1.

VAM NUDI BALKONSKE 
IN OKRASNE SADIKE ROŽ 

TER OBEŠANKE
gsm: 041/211-855

HKRATI VAM NUDIMO ŠIROK 
IZBOR SADIK ZELENJAVE 

IN DIŠAVNIC
tel.: 01/3621-878 

gsm: 031/427-822

LITERARNI VEČER

Psalmi Slavice Štirn
V torek, I6. marca, je v medvoški 

knjižnici potekal literarni večer, na katerem 
se je Slavica Štirn predstavila kot pesnica z 
zbirko pesmi Psalmi in kot ljubiteljska 
slikarka. Psalmi so njena druga samostojna 
zbirka, v kateri je bralcu posredovala občut
ja ob balkanski tragediji in splošni tragiki 
človeštva, ki pa izzvenijo v sporočilo upan
ja, vere in ljubezni. Medvoškemu občinstvu 
se je želela predstaviti tudi zato, ker je v 
Medvodah preživela kar nekaj let, ki so ji 
ostala v lepem spominu.
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I Ljudje in dogodki

Občina se umika iz podjetja
in agencije

Ker občina nima več kaj iskati v družbi Dom, bi svoj delež prodala. Ker Agencija ne služi ničemur, 
bi jo likvidirala. Kaj bo prineslo lastništvo v eni in drugi, še ne ve.

Člani občinskega sveta so v torek, 22. mar
ca, najprej zaključili v začetku tega meseca 
prekinjeno 13. sejo in takoj nato nadaljevali 
s 14. po vrsti v tem mandatu. Med drugim 
so na eno izmed prihodnjih sej preložili 
končno odločitev o tem, kako zaključiti 
partnerstvo v družbi Dom, podprli pa so 
tudi likvidacijo Agencije za razvoj malega 
gospodarstva in kmetijstva v Občini Ljub
ljana Šiška, katere solastnik je prav tako 
občina Medvode. V obeh primerih se je iz
kazalo, da ne vedo natančno, na koliko de
narja lahko računajo iz naslova lastništva.

Člani občinskega sveta so se seznanili s po
ročilom komisije, ki sojo (izmed sebe) imeno
vali pred dobrimi petimi meseci, med drugim 
tudi z namenom, da jim pomaga pri prodaji 
občinskega deleža v družbi Dom, saj ta ne 
upravlja več z Domom za starejše občane. 
Predsednik komisije Janez Šušteršič je poleg 
skupnega poročila o delu komisije pripravil 
kronologijo delovanja in poslovanja družbe 
Dom in jo opremil z lastnimi stališči. Iz njih se 
da razbrati, da je družba delovala precej po 
"domače” in da nadzorni svet, v katerem je ob
čina imela svojega predstavnika, ni opravil 
svoje naloge. "Občina Medvode je v akcijah 
pridobivanja dokumentacije in sofinanciranja 
družbe Dom delovala, kot da je podrejena pod
jetju Mebles,”je ugotavljal Šušteršič. Daje šlo 
za precejšnjo "šlamparijo”, je menil tudi član 
komisije Mitja Slane. Predvsem je izrazil ob
žalovanje, da primer meče slabo luč na mož
nost povezovanja privatnega in družbenega ka
pitala v javno dobro. "Konkretni primer kaže 
na to, kako privatnik želi opehariti občino in 
kako se občina pusti opehariti. Bojim se, da je 
občina v projekt vstopila brezglavo, brez prave 
strategije in brez poslovnega plana. Nikoli tudi 
ni bil izveden nadzor s strani tretje osebe. To
liko optimizma nad celotnim projektom in to
likšno zaupanje v privatnega večinskega last
nika ni nikoli dobro. Poleg zaupanja je namreč 
potrebna tudi kontrola,” je menil Slane in izra
zil upanje, da bodo delovanje družbe vzeli pod 
drobnogled tudi kriminalisti.

Članica komisije Vida Bališ pa je zbrane 
vendarle želela še enkrat opozoriti, da je obči
na Medvode vstopila v družbo Dom z name
nom, da bi imela možnost vpliva na nastanitev 
in zaposlovanje Medvoščanov v domu za sta

rejše. Po njenem mnenju je to dobro unovčila. 
Župan Stanislav Žagar je v razpravo večkrat 
posegel s pojasnilom, da komisija ni imela na
loge ugotavljati, kaj se je v družbi dogajalo, 
ampak ugotoviti vrednost kapitala. "Vse osta
lo je le bera in mast za novinarje,” je še menil.

Člani komisije pa enotnega mnenja o tem, 
koliko je vreden 15-odstotni delež občine 
Medvode v družbi Dom, dejansko niso imeli. 
V sodni register je namreč še vedno vpisanih 
363 milijonov tolarjev osnovnega kapitala, kar 
pomeni, daje občinski delež po tej logiki vre
den 54 milijonov. Dejstvo je, da je občinska 
uprava pred meseci predlagala občinskemu 
svetu, naj delež proda za 12,5 milijona tolarjev, 
direktor družbe Dom Franko Roša pa je na eni 
izmed sej članom komisije že razložil, da je 
družba v mirovanju in da bo verjetno morala v 
stečaj. Član komisije Janez Barle je podvomil 
v verodostojnost Roševih besed, že sicer pa je 
občinskemu svetu med razpravo večkrat predla
gal, naj poslovanje družbe pregleda strokovna 
institucija. "Mi smo namreč politična komisija, 
ki sicer premore nekaj znanja, ko pa dobiš v 
roke določene dokumente, vendarle ugotoviš.

da marsičesa ne razumeš. Ne razumem na pri
mer, kako se lahko zgodi, da na seji občinskega 
sveta sklenemo, da bomo zmanjšali kapital na 
79 milijonov, pa ga je potem še vedno 600 ali 
700 milijonov," si je zastavil retorično vpraša
nje, s katerim je potrdil že prej izrečeno, da 
predstavniki občine v nadzornem svetu (najprej 
Žagar, nato Tomšič) o dogajanju v družbi niso 
obveščali občinskega sveta, niti ga vprašali za 
mnenje. Občinski svet je na koncu razprave 
sprejel njegov predlog, da končne odločitve o 
prodaji deleža sprejmejo na eni izmed prihod»*v 
njih sej, ko se bo komisija seznanila še s poročSjcr 
lom o poslovanju družbe Dom v minulem letu.

Ni več razlogov za obstoj agencije
Da ni več "poštenega in utemeljenega razlo

ga” za obstoj Agencije za razvoj malega go
spodarstva in kmetijstva v občini Ljubljana - 
Šiška, je menil njen v.d direktorja Brane Pod- 
boršek, ko je medvoškemu občinskemu svetu 
predlagal, naj podpre predlog za likvidacijo, ki 
ga je dala večinska lastnica Mestna občina 
Ljubljana. Agencija je bila ustanovljena leta 
1994, tik pred reorganizacijo lokalne samo
uprave, z namenom, da prek nje nadaljujejo s 
kreditiranjem malega gospodarstva in kmetij
stva ter še naprej upravljajo s 58 poslovnimi 
prostori in zunanjimi prostori tržnice v Kose
zah. Kot je opozoril Janez Šuštaršič, so neka
teri člani prve sestave občinskega sveta Občine 
Medvode ocenili okoliščine, v katerih je bila 
agencija ustanovljena in v katerih je delovahuajt 
za sporne.

Po principu delitvene bilance, da nepremič
nine pripadajo občini, na območju katere leži, 
je poslovne prostore, razen petih, že prevzela 
Mestna občina Ljubljana. To naj bi se dogodi
lo tudi s prostori tržnice, tako da Agencija ne 
bo razpolagala s svežimi sredstvi za kreditira
nje, kar glede na razmere na trgu kapitala niti 
ni več smiselno. To so bili zadostni argumenti, 
da so se člani občinskega sveta odločili za lik
vidacijo agencije. Kljub temu pa bi se radi vsaj 
enkrat seznanili s poročili o delovanju agenci
je v vseh desetih letih. Po Podborškovih oce
nah bo Občini Medvode, po izterjavi terjatev 
in sprostitvi depozitov v postopku likvidacije, 
pripadlo še približno 40 milijonov tolarjev.

Silvana Knok

Povabilo na kresovanje
Thristično društvo Goričane vabi 30. apri

la na veliko tradicionalno kresovanje pri 
Goričanskem gradu! Ob dobri glasbi, hrani 
in pijači se bomo skupaj zabavali do jutran
jih ur. Začetek ob 18. uri! Vabljeni!

TRGOVINA TRAMA
(nasproti BC Medvode)

JENKO MARIJA, s.p.
Kr/.iAnikovu ulico 10, Medvode

SE PRIPOROČAM!

AVTO MEDVODE, a,,,,
• GolovinNki mlluip vozil
• l,rv|MNi vozil
• Kredit na položnivv
• Leaning
Gorenjska c. 12, Medvode 
tel./fax: 01/36 11 601 
gsm: 041 330 378 www.avtomedvode.com

_______________________________________ *|IIMV.,|,m,.i Hafnerjeve na. 29. Škulja UAa
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Rirniške ceste še za eno 
proračunsko leto

Člani Odbora za komunalne dejavnosti so po večkratnih prošnjah, na 
koncu celo po večkratnih zahtevah, končno prejeli težko pričakovan 
seznam naložb s področja komunale, ki so bile začete že pred leti 

in so še vedno nedokončane.

Komunala I

€

Seznam, opremljen s podatki, govori, da 
večino teh ne bo zaključenih niti letos niti 
kakšno leto kasneje. Mednje sodi tudi pro
jekt pirniške ceste.

Seznam je namreč opremljen s podatki o pro
jektantski oceni vrednosti naložbe, o že porab
ljenih sredstvih v preteklih letih, tistih, ki jih bo 
potrebno zagotoviti za že lani opravljena dela ali 

že podpisanih pogodbah in seveda s poda- 
kom o tem, koliko sredstev je še potrebno zago

toviti za dokončanje. Odgovor na vprašanje, kaj

Zimska služba "pojedla” 
proračun

V proračunu je za zimsko službo, torej za pluženje in posipanje cest, 
namenjenih 50 milijonov tolarjev. Ta zima pa je načrte snovalcev pro
računa obrnila povsem na glavo, saj so stroški že krepko presegli načr
tovane. Po zadnjem večjem sneženju, v ponedeljek, 8. marca, je zapad
lo več kot trideset centimetrov snega in tovornjaki in traktorji zimske 
službe so ponovno odšli na cesto. Samo v marcu je za delo v mesecu 
februarju, občinski izvajalec zimske službe (letos je to ponovno Andrej 
Trampuš s.p.), izdal račune v višini okoli 30 milijonov slovenskih to- 
latjev, v letošnjem letu skupaj pa so njegove terjatve nanesle na stroške 
v višini med 35 in 40 milijoni tolarjev. Glede na to, da se iz sredstev 
letošnjega proračuna poravnavajo tudi stroški zimske službe, ki so 
nastali v zadnjih mesecih lanskega leta, pa to pomeni, da so sredstva 
zimske službe praktično iztrošena. V primeru, da sredstev zmanjka, se 
denar preusmeri iz postavke za redno vzdrževanje cest in so izvajalci 

' - potem prisiljeni, da varčujejo na tem področju. V tej zimi se s pomanj
kanjem sredstev za zimsko službo spopadajo tudi posamezne krajevne 
skupnosti, ki morajo razporediti sredstva za komunalno urejanje med 
redno vzdrževanje, pometanje, košnjo zelenic in zimsko službo. Le kra
jevna skupnost Vaše Goričane ni mogla najti primernega izvajalca 
zimske službe in seje za pomoč obrnila na občino, tako da ceste in poti 
na tem območju pluži in posipa občinski izvajalec. NP

konkretno kažejo prej našteti podatki za pirni- 
ško cesto, vse od mostu čez reko Savo do križiš
ča pri Mihovcu, nam je dal vodja oddelka za 
javne gospodarske službe Franci Jeraj: "Ocenje
na vrednost vseh projektov na tem odseku je v 
skupni višini 348 milijonov tolarjev, kar vklju
čuje rekonstrukcijo ceste, izgradnjo opornih zi
dov in dokončanje ograj, vgradnjo kanalizacije 
in obnovo javne razsvetljave. Do konca leta 
2003 smo izvedli dela v skupni vrednost 299,5 
milijona tolarjev. Podjetje Energetika in Elektro 

Gorenjske sta v cesto 
vgradila še za dobrih 
27 milijonov tolarjev 
lastnih vodov in 
spremljajočih naprav. 
Trenutno moramo 
plačati dobre 4 mili
jone tolarjev računov 
za že opravljeno de-

Franci Jeraj, vodja oddelka za javne gospodarske 
službe Občine Medvode.

lo, medtem ko je vrednost v lanskem letu pod
pisanih pogodb in še ne opravljenih del 24 mili
jonov tolarjev. V teh že podpisanih pogodbah, 
za katere so zagotovljena sredstva v letošnjem 
proračunu, pa še ni vključenega asfaltiranja 
pločnikov, dodatnih gradbenih del, prometne 
signalizacije in storitev geodetov. Glede na za
gotovljena sredstva menim, da bo projekt za
ključen v prihodnjem letu.” S. Knok

1 STORITEV

tvmedvede Kabelska televizija Medvode 
Cesta komandanta Staneta 1 2 
1215 Medvode 
http://www.tv-m.sl/ 
e - m a 11 : lnfo@tv-m.sl
telefon : 36 19 580
trženje: 041 630 3 0 3

T o I vizij a z 
cdiojgitGlno vizijo

promocijske 
cene izdelave 
reklamnih spotov, 
videopredstavitev 
ter multimedijskih 
pred sta vitev

Od aprila dalje vam oddaje naše 
televizije pripravljamo s pomočjo 
najsodobnejše digitalne tehnologije.

Z uporabo optičnih vlaken vam zagotavljamo 
kakovostne rtv signale In priklop na kabelski internet

Ponedeljek-petek: 6.30 - 21.30 
Sobota: 8.00 - 13.00

S • Do 30. aprila 2004 prinesite ta oglas in 
priznali vam bomo 10°/o gotovinski popust 
na servisne stortive (delo), 

j •Do 15.5.2004 pri nakupu letnih pnevmatik 
p reje m te brezplačno 2 letno zavarovanje 
pnevmatik!

RENAULT KALAN MEDVODE
Šetinova 4, 1215 Medvode, tel. 01/36 19 610%}

,
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Gospodarstvo----------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Rolgraf ni "preveč” moteč za okolje
Takšno oceno so dale ustrezne inšpekcijske službe, ki so se odzvale na anonimno prijavo

Konec januarja je na naše uredništvo, tako 
kot še na mnoge druge naslove, prispela ano
nimna prijava, v kateri "neimenovani prebi
valci Svetja” opozarjajo na niz morebitnih 
nepravilnosti v podjetju Rolgraf. Njegov last
nik in direktor je Aleksander Mrak, podžu
pan občine Medvode. Ena izmed članic ob
činskega sveta je anonimno pismo prebrala 
tudi na seji, zato je njegova vsebina postala 
javna. Nas pa je zanimalo, kaj po opravlje
nem ogledu menijo inšpekcijske službe?

Zaskrbljeni in obupani prebivalci Svetja, kot 
so zapisali na koncu anonimne prijave, so pod
jetje Rolgraf obtožili poslovanja v prostorih, ki 
nimajo uporabnega ali celo gradbenega dovolje
nja. Navajajo tudi, daje podjetje zaradi hrupa in 
parkiranja na javnih površinah moteče za okoli
co. Poleg tega opozarjajo, da podjetje nima ure
jenega izpusta za strupene odpadne vode in da 
jih spušča v kanalizacijo oziroma vodnjak in 
tako zastruplja podtalnico s kemikalijami.

Nas so predvsem zanimale ugotovitve inšpek
cijskih služb, ki so se po službeni dolžnosti od
zvale na anonimno prijavo. Vedeti, kaj se dogaja 
z okoljem, v katerem živimo, je namreč naša pra
vica in seveda po zakonu so nam tisti, ki kakor
koli obremenjujejo okolje, dolžni to tudi poveda-

”zaskrbljenih krajanov Svetja”.

ti. Aleksander Mrak nam je posredoval informa
cijo, v kateri med drugim piše, da je republiški 
inšpektor za okolje, ki je 17. februarja opravil in
špekcijski pregled v zvezi z odvajanjem odpadne 
tehnološke vode, ustavil postopek s sklepom in to 
zato, ker ni ugotovil kršitev zakona oziroma dru
gih predpisov s področja, ki urejajo emisije od
padnih snovi in toplote iz virov onesnaževanja. 
Podobne ugotovitve nam je v pisni obliki posre
dovalo tudi pristojno okoljsko ministrstvo.

Inšpektor za okolje je ugotovil, da ima druž
ba sklenjeno pogodbo s pooblaščenim zbiral
cem odpadkov, ki jih redno prevzema skupaj z 
evidenčnimi listi o ravnanju z njimi. Ugotovil 
je, da družba ni priključena na kanalizacijo, sa
nitarne vode pa odvaja v greznico. V proizvod
nih prostorih tudi ni našel nobenega drugega 
talnega odtoka. Na inšpekcijskem pregledu je 
nadalje ugotovil, daje pooblaščena organizaci
ja v družbi opravila zahtevane meritve hrupa. 
Ker pa je iz poročila razvidno, da hrup, ki ga s 
svojim delovanjem povzroča navedena družba, 
presega dovoljene dnevne mejne ravni za III. 
območje varstva pred hrupom, bo inšpektor iz
dal ustrezno ureditveno odločbo. Ogled in po
izvedbe na ustreznih institucijah je opravila 
tudi gradbena inšpektorica in ugotovila, da v

objektu, ki je bil zgrajen pred več kot dvajseti
mi leti, ves čas obratuje tiskarna, da pa so se 
pravne osebe, ki so bile nosilke dejavnosti, 
večkrat zamenjale. Po navedbah direktorja 
Aleksandra Mraka je v zvezi z gradnjo in upo
rabo objektov obstajala dokumentacija, s kate
ro pa trenutno ne razpolaga, saj naj bi jo odtu
jil eden izmed nekdaj zaposlenih v predhodni 
družbi Ofset. Nadalje je gradbena inšpektorica 
ugotovila, da objekti niso nevarni in da gradnja 
ni v nasprotju s prostorskimi akti. Glede na 
dejstvo, da so objekti zgrajeni in v uporabi že 
dvajset let in da v tem času očitno niso bili mo
teči za okolico, bo nadaljnji postopek voden si
stematsko. Med drugim naj bi zaslišali tudi 
prejšnjega uporabnika objekta Jureta Bografa.

Odgovori na vprašanja, kdo se skriva za ant^j 
nimno izjavo, so v tem trenutku zgolj špekula
tivni. Ali res prebivalci Svetja ali kdo drug, ki 
s podjetjem ali lastnikom nima poravnanih ra
čunov in želi podjetje očrniti pri vseh, tudi pri 
poslovnih partnerjih. Mimogrede, ena izmed 
anonimnih prijav je bila namreč posredovana, 
čeprav bistveno kasneje, tudi na upravo, nad
zorni svet in posameznike velikih slovenskih 
farmacevtskih podjetij, ki poslujejo s podjet
jem Rolgraf. Silvana Knok

SENČILA STARIČ, s.p.
SNEBERSKA 20E, LJUBLJANA - POLJE 
tel., Iax: 01/5282-145, PE Zgornje Pirniče 44b 
tel., fax: 01/3621-700, GSM: 041/629-521 
internet: http:www.sencila-staric.si 
e-mail: info@sencila-staric.si

IZDELAVA. MONTAŽA, SERVIS 
ROLET. ŽALUZIJ. LAMELNIH ZAVES. 

KOMARNIKOV, TEND, GARAŽNIH 
ROLO VRAT

V Titaniku so se oddahnili
V začetku tega meseca so se lahko lastniki 

desetih lokalov in enega stanovanja v poslov
no stanovanjski zgradbi na Donovi 2, znani 
kot Titanik, oddahnili. Zadnjega pol leta so 
namreč trepetali za svoje nepremičnine. Slo
venska zadružna kmetijska banka, upnik v 
primeru stečaja 1PC Holdinga, ki je bil inve
stitor in prodajalec nepremičnin v Titaniku, je 
namreč zahtevala priznanje ločitvene pravice. 
Če bi ji sodišče ugodilo, bi za poplačilo svo
je terjatve, v višini 104 milijone tolarjev lah
ko zahtevala prodajo prej omenjenih nepre
mičnin.

Direktor IPC Holdinga Miha Brajer, proti 
kateremu so že sicer vložene kazenske ovad
be, je namreč te nepremičnine zastavil pri 
Slovenski zadružni kmetijski banki, kupce le 
teh pa ob prodaji o tem ni obvestil. Medseboj
ni dogovor o zastavni pravici sta investitor in 
banka že sicer zapisala le v pogodbah o iz
vedbi gradbenih in obrtniških del pri gradnji 
objekta, slednja pa zastavne pravice ni vpisa
la v zemljiški knjigi. Kupci nepremičnin v Ti
taniku so tako živeli v dobri veri, da so njiho
ve pošteno plačane nepremičnine bremen 
proste, čeprav so bile še zemljiškoknjižno ne
urejene. Prav s tem argumentom, da banka ni 
vpisala svoje zastavne pravice v zemljiško 
knjigo, sta njeno zahtevo po ločitveni pravici 
prerekala tako stečajni upravitelj Ipc Holdin
ga Andrej Toš kot pravna zastopnica lastnikov

nepremičnin Carmen Dobnik. Pri tem pa sta 
bila, v veliko zadovoljstvo lastnikov nepre
mičnin, uspešna.

Ker je lastnike nepremičnin dokazovanje 
pravice že doslej precej stalo, več kot 150 ti
sočakov vsakega za odvetniške storitve, ra^j 
mišljajo, če bi kljub vsemu odstopili od ka? 
zenske ovadbe proti Brajerju. Čeprav mu do
kažejo goljufijo in zavestno zavajanje, na
mreč ne vedo, kaj lahko pričakujejo.

S. Knok

Titanik, del afere IPC Holding.
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KZ Medvode

Kraji in ljudje

Z novim vodstvom v odločilno obdobje
Z več kot 10 milijoni litrov odkupljenega mleka med desetimi največjimi zadrugami v Sloveniji.

Na rednem občnem zboru KZ Medvode v nedeljo, 28. marca, je 65 
zadružnikov v imenu še preostalih 221 izvolilo člane upravnega in 
nadzornega sveta, za predsednika zadruge Janeza Šušteršiča in za 
predsednika nadzornega sveta Damjana Zoreta. Oba sta bila tudi 
edina kandidata za funkciji.

"Predsednikovanje sem prevzel na pobudo posameznih zadružnikov, 
ki so menila, da bi bilo v dobro zadruge izkoristiti moje poznavanje pro
blematike in najodgovornejših faktorjev slovenskega kmetijstva. Ta šti
riletni mandat bo namreč odločilen, saj se bomo morali soočiti z vsemi 
slabimi in dobrimi stranmi vključevanja v EU,” je menil Šušteršič.

Daje bilo leto 2003 za kmetijstvo, predvsem zaradi suše, eno najslab
ših v zadnjem obdobju, kar se je odražalo tudi v poslovanju zadruge, je 
v poročilu zapisal tudi direktor KZ Medvode Milan Sobočan, ki je to 
delovno mesto prevzel oktobra, ko seje upokojil dosedanji direktor Jože 
Marc. Kljub vsemu je bil poslovni izid celotnega delovanja zadruge z 
^lobrimi 900 tisočaki pozitiven. "KZ Medvode ima za prihodnost lepa 
izhodišča, je finančno stabilna in ima relativno dobre odnose tako z 
glavnimi kupci kot z zadružniki. Prvenstvena naloga v tem trenutku bo 
uvedba kvot s čim manjšimi težavami in v prihodnjih letih medsebojno 
povezovanje zadrug,” meni Sobočan.

V minulem letu je zadruga od skupaj 146 zadružnikov odkupila in 
prodala 10,6 milijona litrov mleka, kar je za 1,4 odstotka več kot leto po-

Helios prijazno prevzema Color?

V >

"Pogovori med Savo, Heliosom in Coloijem potekajo, pri čemer 
niso izključene tudi možnosti kapitalskega povezovanja. O poteku 
dogovorov bomo zaposlene, delničarje vseh treh družb in širšo 
javnost podrobneje obvestili,” je sredi meseca v izjavi za javnost za
pisal Tomaž Bučar, direktor podjetja Color, medtem ko so pred
stavniki Heliosa v podjetju pregledovali dokumentacijo in se je cena 
Colorjevih delnic povzpela čez 4 tisoč tolarjev. "Pogovori o 
združevanju premazne dejavnosti v slovenski kemijski industriji 
potekajo že dalj časa. Združitev razdrobljenih, sorazmerno majhnih 
slovenskih podjetij prinaša vrsto prednosti: od združevanja znanja in 
sredstev za razvoj do možnosti specializacije, in nenazadnje, ob sko
rajšnjem vstopu v Evropsko unijo bo združena dejavnost 
konkurenčno veliko bolj sposobna za nastop v razmerah ostre 
konkurence,” je zapisala tudi uprava Save, večinska lastnica Color- 
ja, in tako delno potrdila govorice že izpred mesecev, da se umika iz 
kemijske industrije. Helios naj bi očitno prevzel njeno vlogo pove
zovalca med barvarji.

In kaj pravi glas ljudstva iz Colorja? Upajo, da jih bo Helios pri
jazno prevzel. Po še nepotrjenih podatkih naj bi izguba Colorja lani 
namreč presegla 400 milijonov tolarjev. S. Knok

prej, čeprav je suša močno vplivala na manjšo in zaradi izpada dveh ko
šenj dražjo proizvodnjo. Po količini oddanega mleka sodi medvoška za
druga med deset največjih v Sloveniji, po kakovosti pa v sam vrh, saj je 
več kot 97 odstotkov mleka ekstra razreda. Zadruga je odkupila tudi 
1130 živali, kar je za 4,3 odstotka več kot leto prej, medtem ko je bil od
kup pridelkov skromen. Večino pridelka je namreč vzela suša, ostalo pa 
so kmetje prodali na dvorišču ali pa porabili za krmo. S. Knok

Novinarska konferenca o Zbiljskem gaju
V četrtek, 4. marca, je podjetje Gradis inženiring sklicalo novinar

sko konferenco v prostorih, kijih imajo v naselju Zbiljski gaj. Podjet
je Gradis inženiring končuje razvpiti projekt in je na tokratni konfe
renci izročilo tudi prve ključe eni izmed stanovalk, ki se je ob izbru
hu afere Zbiljski gaj že skoraj poslovila od svojih težko prisluženih 
prihrankov, ki jih je vložila v nakup stanovanja.

Gradis inženiring končuje tako prodane kot neprodane objekte v na
selju in izgradnjo komunalne infrastrukture znotraj naselja. Že pod
jetje Mebles je predvidelo gradnjo dodatnih osmih objektov, v okvi
ru obstoječega zazidalnega načrta. V ta namen so izvedli posek goz
da, podjetje Gradis inženiring pa bo gradnjo teh objektov nadaljeva
lo. Po besedah njihovega predsednika uprave Milana Pukšiča pa že 
potekajo pogovori z medvoškim županom o pridobitvi vseh potrebnih 
dovoljenj za širitev naselja v smeri proti bencinski črpalki (smer ce
ste Kranj - Ljubljana). Izgradnjo teh objektov so napovedali za pri
hodnje leto, do letošnjega poletja pa so se obvezali dokončati izgrad
njo sedemnajstih objektov v naselju. NP

... akcija 1 Trgovina TINA

KMETIJSKA ZADRUGA MEDVODE ZZ ZZ
• krmila in krmne komponente za domače živali • semenski krompir
• organska in mineralna gnojila • semena cvetlic, • pesni rezanci
vrtnin in poljščin • sredstva za varstvo rastlin • sončnične tropine
• pomožni materiali v vrtnarstvu in živinoreji • sadilni • krmila "EMONA"
in okrasni lončki • zemlje in substrati za presajanje • zemlja za presajanje
rastlin • hrana za male živali in zunanje ptice (ZOO • sadike zelenjave 
program) • gospodinjski in industrijski plin • korita za rože

Medvode, ZBILJSKA c. 8 
(poleg okrepčevalnice STAN)

Tekstilna trgovina z bogatini 
izborom posteljnine, brisač, 
kuhinjskih krp, dekorja,...

Pri nakupu z gotovino 
nad 15.000 sit 

darilo - kopalna brisača!
Bonas bb, d.o.o., Zavrh pod Šmarno goro 13/b, 

Ljubljana - Šmartno
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Turizem

Napolnimo si baterije doma
Medvode prvič na Sejmu počitnic - nasledniku sejmov Alpe - Adria, Kulinarika in vino ter Ribolov in lov.

Na Ljubljanskem gospodarskem razstavišču 
je od 19. do 23. marca potekal mednarodni 
sejem počitnic, namenjen turizmu, preživ
ljanju prostega časa, kulinaričnim užitkom 
in žlahtni kapljici. Med 110 razstavljavci iz 
Slovenije in tujine sc je letos prvič predsta
vila tudi občina Medvode, v organizaciji 'Pu
ristične zveze Medvode in Odbora za turi
zem in gostinstvo. Njen razstavni prostor je 
simboliziral prijazno dvorišče ene izmed do
mačij - kol0) prislonjeno ob plot, na masivni 
mizi pa dobrote iz domače kuhinje, jabolka 
in krhlji, orehi, žganje ...

Na letošnjem sejmu so precejšno pozornost 
namenili predvsem možnostim enodnevnega 
oziroma izletniškega turizma, kot si ga lahko 
privoščimo tudi pri nas: pohodništvo, kolesar
jenje, jahanje, čolnarjenje in morda še ogled

"Pozimi je v mojem kraju res lepo, čeprav 
se ne dogaja toliko stvari. Ko sneg kopni, 
bregove pobelijo zvončki. Počasi se vrnejo 
lastovke v naš hlev in v mojem domu je spet 
veselo. Stare jablane in češnje zacvetijo. 
Komaj čakam vroče poletne dni, da se nežni 
cvetovi spremenijo v slasten plod. Saj goto
vo veste, kaj mislim? Češnje seveda!

To je sadež, ki poleti prvi dozori. Poleti je 
v mojem kraju res veselo. Od jutra do 
večera se sliši brnenje strojev. In za polet
jem nas obišče jesen, ki vse obarva v pisane 
barve. Dozori še ostalo sadje.”

(Urška Čarman, POŠ Topol)
V mojem domačem kraju na Katarini mi 

je zelo lepo, ničesar mi ne manjka in niče
sar ne pogrešam. Res, da nimamo trgovine, 
pa nič zato. Vsako leto se odpravim na 
počitnice; prej se veselim in komaj čakam, 
da odidem. Ko pa se vrnem, se šele zavem, 
da je doma najlepše. Nekajkrat sem šel v 
šolo v naravi, a meje mučilo domotožje. Bil 
sem presrečen, ko sem spet zagledal domači 
hrib. Vsak dan gledam iste hiše, ceste in 
travnike, pa mi je še vedno najlepši moj do
mači kraj. In upam, da se še dolgo ne bova 
ločila. (Blaž Dobnikar, POŠ Topol)

Karel Vernik in v ozadju Sandi Bartol.

kakšne naravne in kulturne znamenitosti ozi
roma predstave. Sandi Bartol, predsednik Od
bora za turizem in gostinstvo Občine Medvo
de, je bil posebej zadovoljen z obiskom. ”Po 
štirih dnevih druženja lahko ugotovim, da je 
bilo nujno, da se Medvode predstavijo na tem 
sejmu. Po informacijah obiskovalcev, teh je 
bilo res veliko, je bil naš razstavni prostor, ki 
gaje oblikovala Barbara Bališ, zelo domiselno 
organiziran in nenazadnje v celotni hali najbolj 
domač in unikaten."

Z dobrotami iz domače kuhinje, ki sicer ne 
premore res tipične medvoške jedi, so mimo
idočim postregli predstavniki Slavkovega 
doma, gostilne Mihovec in Društva kmetic ter 
žena in deklet na podeželju Medvode. Poleg 
turistične agencije Triton so se predstavila vsa 
delujoča turistična društva Hraše, Smlednik, 
Katarina, Dragočajna - Moše, Zbilje, Goričane 
- Vaše in turistično društvo v ustanavljanju iz 
Pirnič. Večina njih je mimoidočim ponudila 
nove zloženke, ki jih je založila Turistična zve
za Medvode oziroma Odbor za turizem in go
stinstvo. V uvodnem in nadaljnjem kulturnem

Polončiče so zapele na odprtju.

programu so nastopili tudi učenci OŠ Topol, 
dekliški pevski zbor Polončiče in gledališčniki 
KUD Smlednik. Karel Vernik, predsednik Tu
ristične zveze Medvode, je bil navdušen, da se 
je toliko razstavljavcev, kljub začetni zadrža
nosti, želelo predstaviti na medvoškem raz
stavnem prostoru. "Vsak seje lahko predstavil 
na svoj način in prepričan sem, daje bilo sode
lovanje občine Medvode na sejmu uspešno in 
tudi odmevno,” je še dodal. S. Knok

Za lepšo in čistejšo občino
Vabljeni, da se nam pridružite na čistilni 

in očiščevalni akciji, pod pokroviteljstvom 
Občine Medvode in TUrističnc zveze Med
vode, ki bo v soboto, 17. aprila, oziroma v 
primeru slabega vremena teden dni kasneje. 
Vse dodatne informacije bodo posredovane 
na krajevno znane načine.

ZA NAKUP SE 
PRIPOROČAMO!

VRTNARIJA
DILBAN, ,r.
Nudimo vam:
- urejanje vrtov
- balkonsko cvetje
- sadike za grobove, vrtove In parke
- trajnice, grmovnice In popenjalke
- strokovno svetovanje

Spodnje Pirniče 42, Medvode, tel.: 01/362-13-60 
GSM: 041/694-890, GSM: 041/306-384; e-mail: vrtnarija.bilban@siol.net

8 - SOTOČJE



Zanimivosti
Moto road rac ing club Medvode

Voziti, uživati, preživeti!
Dan varnosti v OŠ Preska. Motoristi med najbolj ogroženimi udeleženci v prometu.

Bolje preprečiti kot zdraviti.

Takšni in podobni na ogled postavljeni.

Da bi se nevarnosti, ki so ji motoristi iz
postavljeni pri vožnji skupaj z drugimi udele
ženci prometa, zavedalo več voznikov, so člani 
Moto road racing cluba Medvode (MRRC) v 
prostorih OŠ Preska 6. marca organizirali dan 
varnosti z naslovom "Voziti, uživati, preži
veti!” Ljubitelji motorizma so se zbrali iz vseh 
koncev Slovenije. Sodelovali so na okrogli 
mizi na to temo in si z velikim zanimanjem 
ogledovali razstavljene motorje (med njimi 
tudi nekaj starodobnikov), obvezno zaščitno 
opremo in se udeležili delavnic (varna vožnja, 

'“'prva pomoč, čelade, pnevmatike).
Takšna akcija je v slovenskem prostoru 

zaenkrat še redkost, kar je bil prej kot ne 
vzrok za tako številen obisk. "Jaz mislim, 
da se je prvič zgodilo, da smo motoristi sami 
dali pobudo za tak dogodek. Namreč, da se 
srečamo s predstavniki oblasti in z ljudmi,

ki so zadolteni za oblikovanje prometnega 
zakona in ljudmi iz avto šol, ” je zamisel za 
dogodek komentiral predsednik MRRC 
Rok Rotar. "Kot so povedali strokovnjaki, 
smo motoristi najbolj ogrotena skupina v 
prometu," je še poudaril. Paleta gostov 
okrogle mize (bilo jih je kar 12!) je bila pi
sana, saj so bili govorci strokovnjaki najra
zličnejših področij, tako ali drugače pove
zanih z motorizmom; poslanec državnega 
zbora Dušan Vučko, predstavnik ministrstva 
za notranje zadeve Ljubo Zajc, inštruktor 
varne vožnje Brane Legan, popotnik na mo
torju Uroš Blažko, dirkača Urška TUrnšek in 
Igor Jerman, gledališki igralec Janez Hočevar 
- Rifle in drugi. Debata je tekla predvsem v 
smeri preventivnega delovanja motoristov in 
drugih udeležencev v prometu, torej o varni 
vožnji, o izkušnjah in užitkih, ki jih motocik-

Cesta ob Sori 7, tel.: 01/361 52 52

ODPRTO 
• pon.-pet.:

7.00- 20.00 
sobota:

7.00- 12.00

Vesele velikonočne p/tagntke!
S tem ogfasom v mesecu ap/ti&i podoiijamo 

15% popust!

ližem prinaša, pa tudi o novostih, ki jih uvaja 
novi predlog prometnega zakona.

Ker vožnja motorja včasih poleg užitkov 
predstavlja tudi poklic, so se predstavili tudi 
motoristi policije, vojaške policije in reševalci 
na motorjih. Prav vloga slednjih je zelo 
pomembna, saj je pri ohranjanju življenja lah
ko odločilna vsaka sekunda. "Ponavadi si prvi 
na kraju in od tebe se pričakuje največ. Prve 
minute pri zastoju srca so najbolj pomembne, ” 
je pojasnil Danijel Andolšek iz reševalne 
postaje ljubljanskega Kliničnega centra.

Olga Šušteršič

Razstava starodobnih 
motorjev

Klub lastnikov in ljubiteljev klasičnih mo
tociklov iz Šentvida pri Ljubljani (C.M.- 
O.C) v sodelovanju s TD Hraše organizira v 
ponedeljek, 12. aprila, od 10. ure do 18. ure 
razstavo starodobnih motorjev na parkirnem 
prostoru pri cerkvi Sv. Urha v Smledniku.

ZCatarstvo 'Trtnil^
Mtdvodt

Seškova c. 9 
1215 Medvode,

DELOVNI ČAS: tel.: 01/361 1694
PON. - PET.: 9.- 18. ure 
SOBOTA 9.-12. ure

Za prednaročilo poročnih 
prstanov vsaj en mesec pred 
poroko vam priznamo

10% POPUSTA!

ZAUPAJTE ZLATARSKIM 
MOJSTROM!
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Zanimivosti

Flancanje v Slovenskem 
etnografskem muzeju

S sejanjem semen v simbolične flančn'- 
ke seje minuli četrtek v Slovenskem etno
grafskem muzeju v Ljubljani za javnost 
odprla socialna inštalacija in delo v na
stajanju Flancanje, s katero se Slovenski 
center za ustno zgodovino, ki ima sedež 
v naši občini, predstavlja tudi Širši sloven
ski javnosti. Avtorji projekta so želeli prav 
z umetniško formo, v kateri se projekt 
predstavlja, opozoriti na pomembno 
socialno plat ustne zgodovine in njeno 
tendenco, da posveča pozornost predvsem 
malim ljudem in njihovim vsakdanjim 
življenjem.

"Flancanje” bo potekalo vse do 18. maja 
- svetovnega dneva muzejev, ko bo pote
kala strokovna okrogla miza o pomenu 
ustne zgodovine. Velik del projekta bo v 
obliki različnih zanimivih delavnic 
potekal tudi na Zbiljah: Jest se pa še dobr’ 
spomn’m, Flancanje - delovne navade, 
šege in običaji, Poročna fotografija. 
Zgodbe vodnjakov, Smledniški flančn’ki. 
Medgeneracijska delavnica: babica v šoli. 
Lepo vabljeni!

Srečanje upokojencev občine Medvode
V občini Medvode delujejo društva upokojencev Medvode, Pirniče in Smlednik. V dolgo

letnem delovanju omenjenih društev so si številne generacije občanov podajale roke in si z 
udeležbo na športnih prireditvah, izletih, pohodniških in kulturnih prireditvah plemenitile 
telo in duha. Druži nas veselje do rekreacije, športa, ustvarjalnosti in zabave. Vse to nam v 
jeseni življenja odraža sanjske podobe iz otroštva, zorenja v mladosti, uživanja v zrelih letih 
in zadovoljstva v starosti. Dediščina, ki smo jo nasledili od naših prednikov, je bogata, mi pa 
želimo zanamcem pustiti še bogatejšo. Letos bomo prvič organizirali srečanje upokojencev 
občine Medvode.

Vabimo vse upokojence naše občine na 1. srečanje, ki bo v četrtek, 10. junija, ob 10. uri, 
pred gostilno Mihovec v Zg. Pirničah. Pridružite se nam. Svojo udeležbo prijavite na sedežih 
društev upokojencev v Medvodah, Pirničah in Smledniku.

Pripravljalni odbor za srečaiyc upokojencev občine Medvode

Barki ček za 807 tisočakov
Gledališka skupina KUD F. S. Finžgar Seni

ca je na materinski dan, 25. marca, že tretjič 
zapored letos napolnila dvorano Kulturnega 
doma Medvode, kjer je gostovala z lansko us
pešnico Davek na samce. Izkupiček s tokratne 
predstave, obogaten z darovi številnih sponzor
jev, v višini 807 tisoč tolarjev so poklonili 
skupnosti Barka iz Zbilj. To je doslej največji 
znesek, ki ga je skupnosti poklonilo kakšno 
izmed društev. Prav s komedijo Davek na sam
ce so ljubiteljski igralci s Senice, ob pomoči 
gostujočega režiserja Kondija Pižorna, us
pešno proslavili dvajsetletnico svojega društ
va. Temu je kar dvanajst let predsednikovala

DIGITAL FOTO ATELJE 
060
MARKDESIGN, d.o.o.
Seškova 12 
1215 Medvode 
Tel.: 01 361 42 19 
Faks: 01 361 34 74 
www.foto-dd.com

ATELJE S TRADICIJO
■ VELIkA IZBIRA DIGITALNIH FOTOAPARATOV OLVMPUS 

OD 35.000 SIT DALJE ...
- IZDELAVA FOTOGRAFIJ IZ DIGITALNIH MEDIJEV 

75 SIT, IZ FILMOV 65 SIT

OLVMPUS

Marjeta Jamnik, zadnja dva meseca pa je vod
stvo prevzela Karmen Maletič Debeljak, ki se 
je v tokratni predstavi, po dolgih letih in po 
naključju, predstavila kot jeznorita in spletaj 
karska Klara.

Pomladni dan na OŠ Pirniče
OŠ Pirniče je ena izmed 171 slovenskih 

oziroma ena izmed 6 tisočih šol po celotni 
Evropi, vključenih v projekt Pomladni dan. V 
vseh teh šolah je v torek, 23. marca, točno ob 
10. uri zazvonil zvonček za mir, učenci pa so 
za minuto obmolknili. Vsaka izmed šol seje 
v projekt Pomladni dan, katerega organizator 
je Evropska šolska mreža, vključila na svoj 
način. V OŠ Pirniče so se odločili, da se letos, 
ko prvič sodelujejo v tem projektu, seznanijo 
s 15 državami, ki so že članice Evropske uni
je. Projekt bo sicer zaključen in javno pred
stavljen v mesecu maju, tokrat pa je vsaka 
izmed razrednih skupnosti namenila eno šol
sko uro seznanjanju z državo, ki si jo je 
izbrala za projektno delo. ^

Veseli tobogan na 
OŠ Medvode

Vabljeni na javno radijsko prireditev, polno 
petja in spoznavanja domačega kraja, Veseli 
tobogan v četrtek, 22. aprila, ob 17.30 uri 
v telovadnici OŠ Medvode.

KLEPARSKA in 
KROVSKA DELA

- SANACIJA DIMNIKOV 
- VRTANJA in VSTAVUANJE CEVI 

iz nerjaveče pločevine 
- POLAGANJE HIDROIZOLACIJ

INFORMACIJE PO: 
GSM 041 760 298 
Darko Rajer s.p. 
Peščena pot 11 
Ljubljana - Šentvid

VRTNARSTVO CVETKO,
Jakopič Andrej s.p. 

SPODNJE PIRNIČE 43A 
MEDVODE

01/36 23 056,041/621-175

AKCIJA
PRIMULA 

15 KOSOV = 2.000 SIT

I
- SADIKE BALKONSKEGA IN VRTNEGA CVETJA
- SADIKE ZELENJAVE
- MAČEHE, PRIMULE, TRAJNICE
- KAKOVOSTNO ZEMUO

KAR Ml VZGOJIMO, RASTE, J| f 
SAJ VZGAJAMO Z LJUBEZNIJO, TRUDOM IN ZNANJEM!

10 - SOTOČJE



Kraji in ljudje
Gledališka skupina KUD Smlednik

Celjski grofje na smledniškem odru
"Živimo v obdobju, ko so ženske s hudičevo pomočjo dosegle nadnaravno oblast nad svojim okoljem,”

je ugotovil sodnik pred sojenjem Veroniki Deseniški.

Mlajša gledališka skupina, ki deluje pod 
okriljem KUD Smlednik, je dva dni za
pored, 13. in 14. marca, čez rob napolnila 
domačo kulturno dvorano in to ji je uspelo 
z dramo - zgodovinsko gledališko igro Brat
ka Krefta Celjski grofje. Razprodana dvo
rana je bil dober odgovor mladim gleda
liščnikom na njihov predhodni dvom: ”Rcs 
smo v zadnjem času priča razcvetu komedi
je, nas pa je zanimalo, ali sc da tudi z dramo 
napolniti dvorano.”

Nejc Smole, režiser in grof Herman

Zgodovinsko gledališka igra Celjski grofje je 
postavljena v leto 1425 na celjski dvor, kjer se 
v odtenkih zrcali celotna razklanost Evrope in 
Cerkve. Ambiciozna, oblasti in novega ozem
lja željna rodbina Zovneških, preimenovana v 
Celjske, se v tem vrtincu različnih strasti sooča 
s posledicami ljubezenske strasti grofa Frideri
ka. Osrednja tema igre je namreč sojenje 
Veroniki Deseniški, ki jo vsemogočni grof 
Herman obtožuje, da je s čarovništvom 
prepričala njegovega sina Friderika v uboj 
žene Elizabete Frankopanske. Umor se je do
godil, ko je bila Celjanom krona tako rekoč že 
na dosegu roke, saj se je Celjanka poročila s

Učenci in pevci za mame
V četrtek, 25. marca, so tako, kot je že v 

navadi svojim mamam, babicam, skratka 
vsem obiskovalcem, popoldne popestrili 
učenci POŠ Topol, v soboto, 27. marca, pa 
je za prijeten, glasbeno obarvan večer 
poskrbel Moški pevski zbor KUD Oton 
Župančič Sora. Slednji je v goste povabili 
tudi Pevski zbor vinogradnikov Šentrupert 
na Dolenjskem in solistko Polono Kopač.

Teja Debeljak, Veronika

cesarjem Svetega Rimsko-nemškega cesarstva 
Sigismundom. Sum je upravičeno padel na 
Friderika, zato je bilo potrebno najti drugega 
obtoženca in uporna Veronika je bila kot 
nalašč za obtožbo. "Zakaj ravno Celjski grof
je? Najbrž zato, ker se že dolgo zanimam za to 
obdobje slovenske zgodovine,” pravi režiser 
Nejc Smole, ki je hkrati odigral vlogo grofa 
Hermana. "Jedro mlajše gledališke skupine, v 
povprečju nam je 18 let, predstavlja osem 
igralcev oziroma igralk, ki skupaj ustvarjamo 
že štiri leta. Glede na to, da je šlo tokrat za 
večji projekt, smo v svoje vrste privabili več ali 
manj vse sovrstnike iz kraja, ki imajo vsaj 
malo igralske žilice. Vse skupaj se mi zdi 
primeren način preživljanja prostega časa. 
Zelo dobro se razumemo, zato mi je bilo tako 
igranje kot režiranje v velik užitek. Morda bi 
kdo oporekal, češ da smo za predstavo porabili 
malo časa, nam pa se vseeno zdi, da smo jo

VRTNARSTVO

REBOLJ
Torovo 2, 1217 Vodice 
Tel.: 01/832 43 03

Velika izbira 
okenskih in balkonskih 

rastlin

Tjaž Jelovčan, pravdač

dolgo pilili. Z njo smo se ukvatjali skoraj pol 
leta.”

V vlogi pravdača se je odlično znašel Tjaž 
Jelovčan: "Vloga mi je pisana na kožo, ker že 
sicer rad nasprotujem drugim, predvsem pa 
vsemogočnim, kot je v tem primeru grof Her
man. Za amaterska gledališča, kot je naše, 
sicer velja, da se raje odločajo za komedije, mi 
pa smo se tokrat zavestno odločili za dramsko 
delo.” Z vlogo Veronike se je poistovetila Teja 
Debeljak: "Lahko mi je bilo odigrati vlogo 
ženske, ki zasmehuje druge z namenom, da bi 
dosegla svoje. Na neki način smo jo z zunanjo 
podobo, črni lasje in bled obraz, res hoteli 
prikazati kot čarovnico.

Nastopili so še Andrej Šifrer, Nina Barle, Do
minik Zupančič, Klemen Košir, Matic Ribič, 
Matej Ulčar, Gašper Blažič, Blaž Brešan, Jure 
Žvelc, Andraž Strojan in Luka Tršan.

Silvana Knok

DIAGNOSTIKA VSEH TIPOV 
OSEBNIH VOZIL!!!

Avtoalarmi, centralno, daljinsko 
zaklepanje, električni pomik stekel, 
avtoakustika, klimatske naprave,

BOSCH servis

PRODAJA - MONTAŽA - SERVIS!

AVTO JAMNIK, d.o.o.
AVTOELEKTRIKA 

IN AVTOMEHANIKA
Sp. Senica 19c tel.: 01/3611279
1215 Medvode GSM: 041/568-353

e-mail: grega.jamnik@email.si
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Aktualno

Daleč od oči, daleč od srca
Raziskava o problematiki drog med osnovnošolci občine Medvode.

V juniju 2003 je Akcijska skupina za preventi
vo zlorabe dovoljenih in nedovoljenih drog 
izvedla raziskavo o problematiki drog med 6., 
7. in 8. razredi vseh štirih osnovnih šol v obči
ni Medvode. Namen raziskave je ugotavljanje 
seznanjenosti osnovnošolcev s problematiko 
uživanja drog, ugotavljanje njihovih stališč o 
problematiki, zbiranje podatkov o prisotnosti 
in dostopnosti drog v našem okolju ter po
datkov o načinih preživljanja prostega časa 
učencev zadnjih razredov osnovne šole. 
Učinkovito sodelovanje vseh štirih osnovnih 
šol je pripeljalo do uspešno izvedene ankete, 
obdelava podatkov je potekala v sodelovanju 
Baze Mladinskega kulturnega centra Medvode 
in Kluba medvoških študentov. Rezultati so tu, 
zbrani za celotno populacijo 12 do 15 let starih 
osnovnošolcev. Kažejo zanimiv vpogled v 
problematiko, ki seje nekateri odrasli sploh ne 
zavedajo ali pa si zaradi strahu in občutka 
nemoči zatiskamo oči in ušesa.

Nekaj ugotovitev s komentarji - 
zaprtost v primeru stiske

Da je alkoholno pijačo prvič poskusilo pred 
svojim 10. letom kar 82 odstotkov osnovnošol
cev, je sicer presenetljivo, osupljiv pa je po
datek, da dobri tretjini (37 odstotkov) teh 
učencev alkoholno pijačo prvič ponudijo starši 
doma. Verjetno je slednje odraz vse prevelike 
tolerance do alkohola v Sloveniji nasploh. 30 
odstotkov osnovnošolcev se je do 15. leta že

Osnovnošolci vsem ženskam
V ponedeljek, 8. marca, na mednarodni 

dan žensk, je v Kulturnem domu Medvode 
potekala prireditev polna petja, plesa, 
recitacij in igre. Pripravili so jo mladi z 
vseh osnovnih šol v naši občini, pridružili 
pa so se jim tudi učenci z OŠ Vodice. V 
Centru za starejše občane Medvode pa so 
prav na ta dan zaplesali tudi mladi iz 
Baletne šole Stevens.

napilo, 15 odstotkov vseh sodelujočih pa 
poroča, da so imeli do svojega 15. leta že prvo 
izkušnjo s prepovedanimi drogami. Navadno 
cigareto in prepovedane droge ponudi os
novnošolcu najpogosteje vrstnik. Pijejo, kadijo 
in z drugimi drogami eksperimentirajo iz 
radovednosti, ker to počnejo njihovi vrstniki, 
najpogosteje ob različnih družabnih priložnos
tih. Osnovnošolci v anketi poročajo, da jim 
uživanje vseh vrst drog prinaša sproščenost, 
samozavestnost in lažje navezovanje stikov z 
vrstniki, omogoča jim začasen beg pred 
težavami doma in v šoli ter beg pred občutkom 
osamljenosti.

Vse vrste drog uživajo večinoma priložnost
no, redno le nekateri (kajenje 5 odstotkov, 
alkohol 2 odstotkov, ostale droge 1 odstotek). 
Kadijo in pijejo najpogosteje zvečer in sicer 
doma, v gostinskih lokalih, pri prijatelju doma, 
v diskoteki, gozdu. Iz tega lahko sklepamo, da 
poskusi staršev, da bi osnovnošolcem zgolj 
omejili gibanje in s tem preprečili eksperimen
tiranje in uživanje drog, zagotovo ne bo dovolj 
uspešen poskus.

Strokovnjake so nas še posebej presenetili 
odgovori na naslednja vprašanja:
S kom se najlažje pogovoriš, ko si v težavah? 
25 odstotkov z nikomer, težave obdržim zase 
Kje si dobil prve informacije o nevarnosti 
uživapja drog?
16 odstotkov nikjer
Kje bi poiskal pomoč, če bi bil v stiski 
zaradi uživaiya droge?
16 odstotkov nikjer

Odgovor ”z nikomer, nikjer” je drugi najpo
gostejši odgovor osnovnošolcev na vsa tri 
vprašanja. Zakaj kar četrtina otrok v primeru 
stiske zadrži svoje težave zase? Kaj so vzroki 
za to? Pomanjkanje pozornosti in posluha vseh 
odraslih, ki prihajamo v stik z otroki, brezbriž
nost, pomanjkanje bližine? Eden od vzrokov je 
verjetno tudi bojazen osnovnošolcev, da bi bila 
ob razkritju izkušnje z drogo razumevajoča le 
slaba desetina njihovih staršev (9 odstotkov), 5 
odstotkov staršev bi bilo po mnenju osnovno
šolcev jeznih in bi svoje otroke kaznovali, za 3 
odstotkov staršev pa otroci ocenjujejo, da bi bi

li prestrašeni in 3 odstotkov staršev prizadeti.
Predstavitev na kratko opisanih rezultatov 

raziskave pripravljamo tudi v posebni oddaji 
na Televiziji Medvode, na vseh štirih osnovnih 
šolah pa bodo skozi letošnjo pomlad organizi
rani predstavitveni roditeljski sestanki. Proble
matiko nameravamo spremljati tudi vnaprej, 
zato bomo leta 2008 raziskavo ponovili.

Izzivi - so zbrani podatki 
zaskrbljujoči?

Večinoma se mladi jasno zavedajo škod
ljivosti vseh vrst drog, vendar jih to ne odvrača 
od uživanja, zato gre ponovno premisliti, ali je 
preventiva v smislu strašen)a pred zdravstveni
mi posledicami v resnici sploh učinkovita. 
Starše, strokovnjake, politiko in javne medijiy})ti 
čaka delo drugje. Zakaj imajo naši osnovno-'®^ 
šolci toliko težav s samozaupanjem, sprošče
nostjo, navezovanjem stikov z vrstniki, zakaj 
se počutijo osamljene in zakaj v težavah ne 
iščejo bolj aktivno pomoči in pogovora s svojo 
zaupno osebo? Posebnost medvoške situacije 
je težaven prehod iz primestnega okolja Med
vod v urbano okolje Ljubljane ali Kranja, kjer 
mladi naletijo na nove izzive in preizkušnje. 
Podatki Inštituta za varovanje zdravja kažejo, 
da so droge mladim v urbanih okoljih vse lažje 
dostopne in da začenjajo eksperimentirati z 
njimi pri vse nižji starosti.

Kako krepiti mladostnikom zaupanje v lastne 
sposobnosti, notranjo stabilnost, pogum in op
timizem? Skozi programe in projekte, ki krepi
jo ali šele izgrajujejo njihovo željo po us
pešnosti, željo po prizadevanjih in vlaganju 
truda. Sami osnovnošolci v anketi poročajo, da 
pogrešajo v občini Medvode športno, gleda
liško in plesno dejavnost, kino ter javni dostop 
do interneta. Šele aktivno sodelovanje in pove^^) 
zovanje šole, medvoških društev za mlade, 
politikov, občinskih služb in ostalih ustanov bo 
mladim zagotovilo udejstvovanje v kvalitetnih, 
ustrezno strokovno vodenih projektih in jim 
omogočilo odraščanje v vzpodbudnem in za 
mlade razumevajočem okolju.

Nataša Pust

KAVARNA IN KLUB
4 MAČKE
Medveška c. 1, MEDVODE 
tel.: 01/3617-963

Kavarna je odprta vsak dan 
od 8. - 01. ure

Se priporočamo/

Križaj Robert, s.p„ SOra 39/a,

VIDEOCENTER MEDVODE
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Portret
Matej in Miran Pritekelj iz Pirnič

Malo talenta, veliko trdega dela
Tako o športnem plesu meni trener Miran Pritekelj. Njegov sin Matej je v paru z Nino Eržen

trikratni državni prvak.

Od prejšnjega tedna dalje imamo v Medvo
dah še enega državnega prvaka - tokrat v 
latinskoameriških plesih. V pionirski kate
goriji si je ta naslov, v paru z Nino Eržen, 
priplesal devetletni Matej Pritekelj iz 
Pirnič. Z Nino sta sicer tudi aktualna 
državna prvaka v kombinaciji standardnih 
in latinskoameriških plesov - naslov, ki sta 
ga osvojila konec lanskega leta, in tudi v 
standardnih plesih - naslov, ki sta ga osvoji
la pred dobrim mesecem dni. Trenirata pod 
budnim očesom Matejevega očeta Mirana, 
plesnega trenerja, učitelja, plesnega sodni
ka in funkcionarja Plesne zveze Slovenije, 
Spred vsem pa človeka, ki je življenje posvetil 
^plesu v dvoje.

Miran trenira državna plesna prvaka med pionirji.

' |1"Nina je imela drugega soplesalca, ki mu je 
bilo očitno nerodno, zato me je trener vprašal, 
ali bi hotel plesati z njo," pravi Matej, medtem 
ko smo ju zmotili na enem izmed treningov. 
Nina prikimava in prizna, daje bolj zadovoljna 
z Matejem, ker je dober plesalec.

"Vsak par in vsak posameznik ima sicer svo
jo zgodbo, kako se najde v plesu. Matej ima 
smisel za glasbo,” je Miranov odgovor na 
vprašanje, kako je svojega sina uvajal v plesno 
kulturo, "vsekakor pa je videl, kako plešem in 
kako učim in je sam izrazil željo, da bi 
poizkusil v skupini otrok v vrtcu. Ko je spoz
nal plesalko Nino, sta se kot osebi čudovito 
ujela in se še danes čudovito ujemata. Torej so 
odprte vse možnosti.” Iz izkušenj namreč ve, 
da so mladi, tudi on sam, nekdaj začeli s šport
nim plesom šele v letih, ko danes nemalokrat 
že zaključijo. Puberteta, prve ljubezni in seve
da ljubosumje ob pogledu na usklajene gibe 
para so nemalokrat vzrok, da odnehajo pred
vsem dekleta. Dečke pa je že prej težje pri
vabiti med plesalce. Staršem otrok, ki morda 
niso tako talentirani, običajno pove: "Športni 
ples bo vašim otrokom dal sposobnost komu
niciranja z nasprotnim spolom, česar pri 
drugih športih običajno ni."

Sam je kot aktiven športnik, ki mu je bil blizu 
baseball, košarka, nogomet, odbojka in namiz
ni tenis, v svet športnega plesa je vstopil po na
ključju, v prvem letniku srednje šole. Njegova 
soseda je po opravljenem začetnem plesnem 
tečaju iskala soplesalca. Mama je rekla "prav", 
mu dala denar za nadaljevalni tečaj in tako se 
je začelo ... Najprej ljubiteljsko. Po osnovni 
izobrazbi je namreč elektroinženir. Plesu se je 
povsem posvetil šele po letu dni službovanja in 
to pred petnajstimi leti. "Dolga je pot do 
plesnega mojstra. Da opraviš izpite za vadite
lja plesa, moraš biti najprej vrhunski plesalec. 
Po štirih letih dobiš možnost, da opraviš izpite 
za učitelja in šele ko si dosegel primerno 
raven, pridobiš možnost, da se izobražuješ za 
trenerja športnih plesov,” pravi Miran in na 
hitro okrca trenutno situacijo, ko se za plesne 
učitelje izdajajo tudi taki, ki nimajo ustrezne 
licence. "Že sicer pravim, da pomeni biti 
trener, biti skregan z zdravo pametjo. In to v 
finančnem smislu, saj je veliko lažji zaslužek, 
če učiš v plesni šoli trideset parov naenkrat, 
kot pa da treniraš en sam par. Je pa to ustvar
jalno delo.”

Doslej je držo, gibe in korak pomagal ob
likovati številnim znanim in uspešnim sloven
skim plesnim parom. "Ples je več kot le šport. 
Poleg tehnične dovršenosti je potrebna še 
umetniška in čustvena nota ter atraktivna 
reprezentacija,” pravi in v odgovor vsem tis
tim, ki morda mislijo drugače, doda, daje ples 
zanj eden bolj moških športov. "Najprej so ple
salci okorni in togi. Slej ko prej pa pridobijo 
potrebno samozavest in začno voditi plesalko 
po podiju. Ko začno plesti tako, kot je treba, je 
to nekaj neverjetnega.”

Pri standardnih plesih sta plesalca ves čas 
v fizičnem kontaktu, hrbtenica ob hrbteni
ci. TUdi pri latinskoameriških plesih niso 
dovoljene figure, kjer plesalka ne bi imela 
vsaj ene noge na tleh. Slednji so v Evropi 
svojo domovinsko pravico dobili pred pol 
stoletja, saj so prej sloveli za preveč 
"umazane". Na tekmovanjih veljajo tudi 
druga pravila, tako glede obutve kot 
obleke. Pri standardnih plesih je za moške 
še vedno obvezen frak, za ženske obleke 
pa velja pravilnik, ki med drugim določa, 
koliko kože mora biti pokrite.

Nina in Matej sta trikratna državna prvaka. 
"Jaz raje plešem latinskoameriške, Matej pa 
standardne,” pove Nina in vendarle skupaj ni
mata težav. Ko so pred njima tekmovanja, 
trenirata skoraj vsak dan in se nič ne naveliča
ta. "Saj imava čas,” doda Nina.

"Osebno se kar malo bojim, če je nekdo pre
velik talent za ples. V začetku morda ne, 
potem pa je potrebno vložiti veliko truda. Ta
lent je namreč le deset odstotkov, vse drugo je

Nina in Matej, trikratna državna prvaka.

trdo delo,” pravi Miran, ki športni ples, glede 
potrebne kondicije, primerja s tekom na 800 ali 
celo 1500 metrov. Plesno tekmovanje je nam
reč sestavljeno iz petih različnih ritmov, iz 
petih zapovrstnih plesnih komadov, ki trajajo 
od poldruge do dveh minut. Vse skupaj na ve
likih tekmovanjih poteka pod strogim očesom 
tudi do devetih sodnikov.

"Slovenci smo plesni narod, variiramo pa 
na stil plesanja. Nekaj časa nas zanimajo 
latinskoameriški plesi, potem zopet standard
ni. Pred časom sta bila popularna rock&roll 
in jazz, danes pa hip-hop kultura. Podrejeni 
smo vplivom MTV-ja in Vive. Še vedno pa 
sem prepričan, da kdor se nam pridruži in 
"začuti" nam podobno, ostane naš za celo 
življenje,” meni Miran, ki se nikoli ne 
naveliča plesa. Rad se zavrti tudi, ko mu to ni 
nujno potrebno, predvsem poleti na morju, ko 
imata z Matejem več časa tudi za preostala 
dva družinska člana. "Cilj življenja zame je, 
da si najdeš dejavnost, v kateri si srečen, 
duhovno zadovoljen, skratka živiš svoje živ
ljenje,” pravi in svojo ljubezen do plesanja v 
paru poskuša vnesti tudi v naše kraje. Za
enkrat je primeren prostor našel v OŠ Pirniče.

Silvana Knok

ZG. PIRNIČE, tel.: 01/362 30 77

TEHNIČNO-GRADBENA TRGOVINA
Odpiralni čas: od ponedeljka do petka 
od 7.30 do 12. ure in od 13.30 -19. ure, 

v soboto od 7.30 -12. ure
LAZURNI PREMAZI ZA LES -10 %
TANKOSLOJNI ŽE OD 983 sit/l dalje 
DEBELOSLOJNI že od 1083 sit/l dalje 
ODTOČNI MATERIAL -15 %
Vse cene veljajo pri plačilu z gotovino, 
gotovinski nakup nad 10.000 sit -4 %

(popusti se ne seštevajo)
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Pohodništvo
Najbolj obiskan hrib v osrednji Sloveniji

Obisk na Gori (1)
V prejšnji številki Sotočja smo obljubili, da bomo v nadaljevanjih pisali nekaj več o samem 
vrhu Šmarne gore, njenih zanimivostih in objektih ter zgodovinskih podatkih, kajti omenjeni

kraj tudi naši občani zelo radi obiskujejo.

Gora je bila naseljena že 
v starih časih

Šmarna gora z Grmado stoji kakor nedostop
na trdnjava nad glavno slovensko reko Savo. 
Zlasti od savske strani se opazi nekoliko višja 
Grmada, ki se s svojimi skalnimi "turenci" 
prepadno spušča v dolino.

Stara pripovedka pravi, da je nekoč stala aj
dovska deklica z eno nogo na Šmarjetni in z 
drugo na Šmarni gori in zajemala vodo iz 
Save, njeno rebro pa naj bi bilo obešeno v crn- 
grobski cerkvi. Tam je res neko rebro, vendar 
ne njeno, temveč ostanek okostja predpotopne 
živali. Sedlo med Grmado in Šmarno goro naj 
bi bila sled njene noge. Takšna je legenda.

Kljub neugodni legi za bivanje so del vrha in 
sedla Gore poselili že v najstarejših časih kot 
prazgodovinske gradišče. Pisani viri segajo v 
rimsko obdobje, ko so hrib Rimljani imenovali 
Mons Cetius. Osnovno ime za Šmarno goro je 
bil najdlje Holm. Zdaj tega imena skoraj nihče 
več ne uporablja. Še več, saj mnogo ljudi za to

MEDICINSKO ESTETSKI CENTER

STUDIL
MARIJA ZAPLOTNIK, s.p., BLEIVVEISOVA 6, 

4000 KRANJ, tel.: 04 20 26 794

ime sploh ne ve. Danes je med ljudmi celotno 
območje poznano pod imenom Šmarna gora 
ali krajše Gora. Grmado poznajo v glavnem 
samo lastniki težko dostopnih gozdov, alpinisti 
na južnem pobočju v Turncu, kjer so idealni 
pogoji za učenje plezanja ali zmajarji, ki se 
spuščajo v dolino ljubljanske kotline.

Rudolf Badjura omenja, da je na mestu 
današnje cerkve stal že v 11. stoletju stolp 
podoben gradu plemiča Ortolphusa Gallenber- 
ga. Prvi pisni viri iz 13. in 14. stol. omenjajo, 
da je stal na njej že pred 1. 1216 gradič ali 
manjša utrdba ob kapeli Matere Božje, verjet
no nekje okoli mesta, kjer stoji danes Marijina 
cerkev. Iz listin je razvidno, daje leta 1216 tod 
gospodoval plemič Albertus de Marienberch, 
leta 1248 pa je zagospodaril vitez Conrad von 
Marienberg. Predvideva se, da je prav iz tega 
imena nastalo današnje ime gore (Marienberg 
- Marijina gora ali Šmarna gora).

Najprej kapela, zatem utrdba
Stare listine omenjajo, da je bila najprej na 

gori kapela, ki je bila posvečena Materi Božji. 
Iz njih je razvidno, daje tod stala že pred letom 
1216 in sicer ob gradu. Predvidevamo lahko, 
da je bila starejša od gradu. Malo verjetno je, 
da bi si grajski gospodje nadeli ime Marien
berch - Marienberg po grajski kapeli. Grad pa, 
čeprav je bil morda grajen sočasno, ni stal ob 
kapeli, temveč nekoliko niže (morda v bližini 
sedla), vsekakor ne na Grmadi, ker viri trdijo, 
daje stal na Gori in sicer po pripovedih starih 
ljudi pod votlino sv. Antona Puščavnika.

Zakaj je grad propadel, se ne ve. Morda gaje 
porušil potres, uničil požar, porušili napadalci 
ali pa so ga lastniki preprosto zapustili zaradi 
težkega dostopa ali pa so prenehale potrebe po 
obrambi.

Zgodovinski viri trdijo, da je že od leta 1432 
dalje na Gori gotska romarska cerkev Matere 
Božje. Viri ne povedo, ali je bila to nadgrad

nja nekdanje kapele ali je povsem novograd
nja. Cerkev so kasneje večkrat popravljali in 
dograjevali.

Veličina gradbenika Gregorja Mačka
Sedanja oblika je več ali manj iz leta 1712, ko 

je dobila sedanji izgled s kupolasto podobo. 
Cerkev stoji sredi tabora in ima obliko kot neke 
vrste kopa in ji v tem pogledu ni daleč naokoli 
podobne. Cerkev je sezidal v drugem de
setletju 18. stol. (1. 1712) z obliko kupole v 
bizantinskem slogu takrat daleč najbolj znan 
slovenski stavbenik baročne dobe Gregor^ 
Maček. Značilnost omenjene gradnje je cen$H? 
tralna stavba na dveh osmerokotnikih, prekrita 
z dvojno kupolo. Freske v prezbiteriju in v 
kupoli ladje je napravil domačin in znani 
nabožni slikar Matevž Langus. Celotno 
poslikavo je delal pet let od 1842 do 1847. Na 
njej pa je upodobil tudi samega sebe v družbi 
skupine duhovnikov ter nekaterih domačinov 
iz sedla. Med drugimi podobami je (to je 
mnenje poznavalcev) naslikal tudi Franceta 
Prešerna in Primičevo Julijo.

"Kjer bil je strmi grad nekdaj, Gore je Šmar
ne cerkev zdaj.” S tem verzom zaključuje naš 
pesnik France Prešeren epsko romanco pod 
naslovom: "Pesem od zidanja cerkve na Šmar
ni gori”. Kje je pesnik dobil motiv zanjo, ne 
vemo. Verjetno od domačinov, saj je pogosto 
zahajal na Goro, kjer je služboval njegov stric 
Jakob.

Badjura navaja, daje že od prve polovice 15. 
stol. na Šmarni gori stala stara romarska cer
kev. Nekoč pa so nastajale romarske poti na os*®), 
novi in v povezavi s "čudeži" ali nerazumljr®' 
vi mi in skrivnostnimi pojavi. Pri gradnji cerk
ve predvsem pa obzidja, ki je služil za obram
bo pred napadalci, pa nekateri menijo, da so 
uporabljali tudi ostanke nekdanjega gradu. 
Eden izmed stolpov obrabnega sistema še 
danes služi za zvonik. (Dalje prihodnjič) J J.

• lasersko odstranjevanje dlak 

• permanentni make-up

• alternativne oblike delovanja na telo:
masaža s tibetansko soljo

• najsodobnejši kozmetični postopki 
oblikovanja telesa pri hujšanju in 

odpravi celulita: endodermna terapija

• nega obraza s preparati Dermalogica

• manikura

Nagrada Gorenjskega glasa tega meseca:

-30%
pri parafinskih oblogah rok

TRGOVINA Z MATERIALOM ZA ROČNO DELO
H il Trgovina za ustvarjanje

MOJSTER ,0 m a** Nudimo vam širok Izbor:

- vse za šivanje (pozamentarija),
- materialov za izdelovanje nakita (perlice, 

različne žičke, trakovi, zaponke in drugo),
- oblikovalnih materialov (masa DAS, različne 

gline, plastelini in pripomočki za oblikovanje),
- papir različnih dimenzij, oblik, barv in gra- 

matur, voščilnic, kuvert ter slikarskih blokov,
- suhih, vodenih in tempera barvic višje 

kakovosti znanih proizvajalcev...
- delavnice

http://hobimojster.naspletu.com, tel : 01 3613 463 
Del. čas: pon - pet.: 9. - 19. ure, sob.: 8. - 12. ure

TRGOVINA S POZAMENTARIJO
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Razvedrilo

Rezervirano za razvedrilo
Na sodišču

Brezdelneža so obtožili, da je 
ukradel hlače. Njegovemu zago
vorniku je pri zagovoru na sodišču 
uspelo, da je bil oproščen. Po raz
pravi stranke zapuščajo razpravno 
dvorano, oproščenec pa še vedno 
sedi.
"No, zakaj pa ne greste tudi vi?” ga 
vpraša njegov zagovornik. 
"Čakam, da odidejo tožitelj in 
priče,” odgovori brezdelnež, "sem 
namreč v tistih ukradenih hlačah.”

Zapravljivec
"Kdor nima pametnih staršev, da 
kaj podeduje po njih, ta danes 
težko živi.
pid dne do dne je življenje težje - 
jaz sem le vesel, da nisem sam 
svoj sin.”

Dobrodošli v podjetju
Po pogovoru med direktorjem in 
novo zaposlenim v podjetju mu di
rektor reče:
"Sedaj Vam moramo dodeliti samo 
še mizo in z delom lahko začnete!” 
"Ne, samo mize ne, iz previdnosti 
bi vzel samo stolček!” mu odgo
vori novi uslužbenec.

Kako povečati nataliteto
Na seji občinskega sveta v eni 
izmed občin so svetniki razprav

ljali o težavah z nizko nataliteto 
otrok v njihovem območju.
Padali so različni predlogi in na 
koncu se oglasi mali Petrček in 
pravi:
"Sprejmimo sklep, da na volitvah 
sodelujejo in so izvoljeni samo 
tisti, ki imajo najmanj tri otroke!” 
Kaj mislite, je bil sklep sprejet 
ali ne?

Narobe svet
Na občinski deski je bil pripet 
poziv: "Ker se požari v zadnjem 
času prehitro množe, lastnikom 
priporočamo, da posestva dovolj 
visoko zavarujejo proti požarom.” 
Nekdo pa je s svinčnikom pripisal 
naslednji stavek:
"Narobe! Ko bi posestva ne bila že 
dovolj visoko zavarovana, sploh ne 
bi bilo že sedaj toliko požarov!”

V zaporu
V jedilnici omenjenega zavoda 
vodja pred kosilom najavi: "Kdor 
bo pojedel največ krompirja, dobi 
največji kos mesa."
(Vse je tiho, zaporniki jedo krom
pir kot za stavo.)
Vodja: "Kdo se je najedel krompir
ja do sitega?”
Zaporniki zavpijejo v en glas: "Jaz, 
jaz, jaz ...”
Vodja: "Odlično, potem bo pa 
kuhar meso pripravil za jutri, ker 
ste danes že vsi siti!”

Nagradne uganke
Kuhar

Na ladji je dvajset mornarjev, 
med njimi je tudi kuhar. Zaradi 
pomanjkanja hrane morajo vreči 
enega izmed njih v morje. Vsak 
sedmi je prost, tisti, ki pri štetju 
ostane zadnji, mora umreti. 
Kuhar (zaznamovan je s 
kuharsko kapo) se lahko postavi, 
kamor se hoče. Kje boš začel 
preštevati, da bo kuhar zadnji?

(5 točk)

Kdo je to?
Možiček črni - menda je nor - po 
njivi hodi in jo orje; pa nima 
pluga, nima brane.
Zelo je moder, kdor ugane.

(5 točk)

Obratnica
Če bereš naprej, je sobi v okras, 
če bereš nazaj, je pevski glas.

(3 točke)

Enakost
Kdaj sta si berač in bogataš 
enaka'? (5 točk)

Premikalnica
AVTO
RABIN
TAJČE
NIČNEŽ
PINJA
1VERKE

Postavite posamezne besede v 
pravilno besedno zaporedje dru
go pod drugo tako, da dobite 
v dveh navpičnih vrstah: naziv 
delovnega mesta in ime javne 
ustanove, kjer oseba to delo 
opravlja.

(9 točk)

Posetnica
LANTAJ VERICA 
Kakšno imenovano funkcijo ose
ba opravlja? (V Medvodah jih 
imamo kar nekaj)

Kuharski nasvet
Krompir s sirom

Skuhaj 1 kg krompirja, ga odcedi in olupi. Potem namaži kozico z 
mastjo, oljem ali surovim maslom, stresi vanjo tretjino pripravljenega 
in na tanke rezine narezanega krompirja, ki ga polij s posebej 
pripravljeno omako, naloži zopet vrsto krompirjevih rezin in polij z 
omako ter to ponovi še enkrat z ostankom pripravljene omake. Tako 
pripravljen krompir postavi v pečico, da se nekoliko zapeče in ga 
pečenega postavi na mizo in dodaj solato po svoji želji.
Omako pripravi;
V posodo ubij dve jajci, dodeni dve žlici kisle smetane ter tri žlice 
nastrganega domačega sira jakob in nekoliko soli; vse skupaj dobro 
premešaj in omaka je pripravljena za polivanje krompirja.
(Vse potrebne surovine lahko dobite na medvoški kmetijski tržnici 
vsako soboto dopoldne.)

Rešitve ugank iz zadnje 
številke Sotočja:

1. Mlekar najprej napolni iz prve posode drugo, potem iz druge 
tretjo; nato izlije mleko iz tretje v prvo, iz druge pa v tretjo, zopet 
napolni drugo posodo iz prve, iz druge pa dopolni tretjo tako, da 
ostane v drugi posodi samo štiri litre mleka.
2. Miza, ki ima štiri "I”
3. Posetnica: Zobozdravnik
4. Premikalnica: Trgovina Mercator
5. Z dodatkom različne črke osnovni besedi "rana” dobiš nasled

nje: orodje = brana, jed = hrana, ptica = vrana.

RENAULT CJUo

TO NI H EC!
Sveža zaloga ugodnejših Cliov.

o'

y Renault Financiranje

Do aprila 2004 vam pri nakupu* Clia
ponovno nudimo popust: do 450.000 SIT! 
Izkoristite financiranje "DRUGA PONUDBA" 
z nižjo obrestno mero in brez stroškov odobritve.

RENAULT KALAN MEDVODE
Šetinova 4, 1215 Medvode, td. 01/36 19 600
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SILA - šola ustvarjalnosti vabi 
v Kulturni dom Reteče na 

Delavnico za mlade radovedneže

Na delavnici bomo na zabaven in ustvarjalen način 
spoznavali zanimivi svet znanosti, umetnosti, industrije, 

računalništva, interneta, mode, športa, kuhanja...

Omogočite svojim otrokom
najti svetlo plat šole!

Med prvomajskimi prazniki (26.-29.04, po,to,sr,če):

I.+2. razred in 3.+4. razred: 10.00-11.30 ali 16.00-17.30 
5.+6. razred in 7.+8. razred: 11.30-13.00 ali 18.00-19.30

ali ob sobotah v mesecu maju (8.,IS.,22. in 29.5.04):

I.+2. razred ter 3.+4. razred: 09.00-10.30 
5.+6. razred ter 7.+8. razred: 11.00-12.30i !

Otroška ustvarjalnost nas bogati vse življenje, če jo vzgojimo.

Informacije in prijave 
041 / 92 55 II

DO
Ljudska l; ni verza 
Škofja Loka

1’odluhnik la 
4220 Škofja Loka

tel.: 04/506 13 00 
fax: 04/512 08 88 
www. lu-skof ja loka. si

FAKULTETA ZA MANAGEMENT V KOPRU 
Visokošolski strokovni študijski program

MANAGEMENT
(visoka strokovna izobrazba)

Diplomanti pridobijo strokovni naslov diplomirani 
ekonomist / diplomirana ekonomistka.

Fakulteta za management razpisuje L, 2. in 3. 
letnik izrednega študija v Škofji Loki.
Vpisni pogoji: za vpis v 1. letnik končana 
štiriletna srednja šola, za vpis v 2. letnik 
končana višja strokovna šola (programi 
Poslovni sekretar, Komercialist, Gostinstvo in 
Turizem) s povprečno oceno najmanj 8, za vpis 
v 3. letnik končana višja šola (po programu, 
sprejetem pred 1.1. 1994).

INFORMATIVNI DAN
bo v torek, 20. 4. 2004, ob 17. uri v prostorih 
Ljudske univerze, Partizanska 1, Škofja Loka 
(bivša vojašnica)
Informacije: 04/ 506-13-70

www.lu-skofjaloka.si

OBL'C
NAREDI SAM

IZDELAVA
NOTRANJE OPREME 
PO NAROČILU

KUHINJE 
DNEVNE SOBE 
OTROŠKE SOBE 
POSLOVNI OBJEKTI 
HOTELSKA OPREMA 
HOBBV PROGRAM

NAREDI SAM - OBLČ D.O.O., ULICA MIRKA VADNOVA 14, SLOVENIJA, 4000 KRANJ, 
TEL.: 00386 (0)4 201 50 30, FAK: 00386 (0)4 201 50 42, E-POŠTA: oblc@s5.net


